
 

 

 Side 1 af 3 

Referat af Klimarådsmøde 

Tirsdag d. 4. februar 2025, kl. 17:00-19:00 

Hillerød Rådhus – Trollesmindealle 27, 3400 Hillerød  

 

Deltagere: 

Søren Mark Jensen, Danmarks Naturfredningsforening 

Oscar Brix Petersen, Den Grønne Ungdomsbevægelse 

Inge Christoffersen Holding, Nordsjællands Landboforening 

Erik Helmer Pedersen, Hillerød Symbiose 

Vigga Graff Frederiksen, Studerende på Frederiksborg Gymnasium 

Kristine Naalkjær, Hillerød Kommune 

Kasper Juel Larsen, Hillerød Kommune 

 

Fraværende med afbud: 

Katherine Richardson Christensen, Københavns Universitet 

Allan Kastrup, fungerende næstformand, DJ Miljø & Geoteknik, udpeget af C4-foreningen 

 Fraværende uden afbud:  

Annieka Lucia Zoey Snejstrup, Det Fælles Elevråd 

Alf Johansen, Hillerød Forsyning 

 

Dagsorden: 

1. Velkomst ved formanden 

2. Godkendelse af dagsorden 

3. Valg af ordstyrer 

4. Korte meddelelser 

5. Orientering fra kommunes klimateam om fremskridt, projekter og evaluering i forbindelse 

med implementering af kommunens klimaplan  

6. Kort drøftelse af input fra rådet til NMK-udvalget kl 19.00  

7. Evt.      

 

1. Velkomst ved formanden 

V/ Søren Mark  
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2. Godkendelse af dagsorden 

Ingen bemærkninger til dagsorden  

 

3. Valg af ordstyrer 

Vigga blev valgt til mødets ordstyrer. (Beslutningen om den skiftende ordstyrer, kræver en ændring i 
kommissoriet, hvor det fremgår at formanden er ordstyrer jf. pkt. 3.3.) 

 

4. Korte meddelelser 

Søren Mark:  

Prisloftet over overskudsvarme er ophævet, hvilket Rådet ser som en fordel i forhold til bedre at 
kunne udnytte blandt andet overskudsvarme i fjernvarmen.  

Søren er blevet kontaktet af en journalist fra Frederiksborg Amtsavis vedr. bæredygtig byggeri og 
DGNB-ordningen i forbindelse af byggeriet af det nye vandværk. Søren havde ingen bemærkninger 
på klimarådets vegne, men udtrykte tilfredshedmed kommunens fokus på bæredygtigt byggeri. 

Skovgård Energi er begyndt at lave solceller uden hegn, men med kameraovervågning, hvilket kan 
være en fordel for eks. agerhøns og andre dyr. De er i gang med opsætningen af deres anden 
solcellepark.  

Tal fra EU-kommissionen viser, at 11% af energiproduktionen i EU kommer fra solceller og nu 
overstiger energi baseret på afbrænding af kul. 

 

Inge Christoffersen Holding: 

Grøn trepart, hvor kommunerne har ansvar for at der udtages arealer. Herunder er der 
repræsentanter fra landbrug, kommunerne og fra DN. MARS, elektronisk værktøj der kan udarbejde 
omlægningsplaner. 

Juli: første skitseforslag. December: Fremlægningsplan 

 

Erik Helmer:  

Hillerød Kommune og C4 har fået et EU projekt med inddragelse af SMV’ er i arbejdet med Co2 
reduktion 275.000 euro over de næste 3 år.  Det er forventningen at der bliver sat skub på 
klimaarbejdet og de arrangementer, der i forvejen afholdes med Erhvervsstyrelsen om diverse ESG. 
Findland Universitet er lead på projektet  

 

5. Orientering fra kommunes klimateam om fremskridt, projekter og evaluering 

i forbindelse med implementering af kommunens klimaplan  

Forvaltningen præsenterer og orienterer om fremskridt og projekter i forbindelse med 
implementeringen af kommunens klimahandleplan. Præsentationen sendes ud sammen med 
referatet.  

Formanden takker for oplægget og foreslår, at det bliver et fast punkt på dagsordenen. Klimarådet vil 
gerne fremover involveres i f.eks. planlægningen og udførelsen af klimahandledagen.  
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6. Kort drøftelse af input fra rådet til NMK-udvalget kl 19.00  

Rådet drøftede det efterfølgende møde, der tog udgangspunkt i rådets egen evaluering samt de to 
notater.  

 

7. Evt.      

Næste møde: mandag d. 12. maj kl. 17-19 

Det diskuteredes, om temaet for næste møde i rådet kunne være Den Grønne Trepart. Denne 

handler dog om meget andet end klima, og det vil kræve, at der kan identificeres og skaffes 

ekspertbistand, som kan give fokuserede input om netop denne dimension af aftalen.  

(Efter mødet med NMK-Udvalget stak deltagerne fra klimarådet hovederne sammen, og enedes om, 

at det ville være mere relevant at gentage temaet og diskussionerne om vedrørende bæredygtigt 

byggeri, som jo er et helt centralt tema i forhold til Hillerød Kommunes Klimamålsætning og -plan. Og 

det besluttedes, at Søren og Oscar ser på mulighederne for at sikre deltagelse fra kommunens 

Ejendomsafdeling samt prøver at identificere og lave aftaler vedrørende ekspertinput (fx fra Rådet 

for Bæredygtigt Byggeri eller fra en anden kommune som har vedtaget en egentlig strategi for 

cirkularitet indenfor byggeriet.)   

Forvaltningen opretter en Doodle med forslag til mødedatoer for rådmøde i september og 

december. 

 


	Referat af Klimarådsmøde
	Deltagere:
	Dagsorden:
	1. Velkomst ved formanden
	2. Godkendelse af dagsorden
	3. Valg af ordstyrer
	4. Korte meddelelser
	5. Orientering fra kommunes klimateam om fremskridt, projekter og evaluering i forbindelse med implementering af kommunens klimaplan
	6. Kort drøftelse af input fra rådet til NMK-udvalget kl 19.00
	7. Evt.



